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BR.0002.7.2014 
 

Protokół Nr XLVIII/2014 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 26 czerwca 2014 r. 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 13.00, a zakończono o godzinie 19.20. Z ustawowego składu Rady 
Gminy Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 21 radnych; lista obecności 
stanowi załącznik nr 1; oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Radca Prawny, Skarbnik, Sekretarz, dyrektorzy 
jednostek organizacyjnych, kierownicy wydziałów Urzędu Gminy, sołtysi, Przewodniczący 
Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów XLVI i XLVII sesji. 
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy oraz absolutorium dla Wójta Gminy Czerwonak za 2013 rok: 
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok, 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2013 rok, 
c) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Czerwonak, 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Czerwonak za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami, 
e) stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone w uchwale Nr 4/2014 z 22 maja 2014 r. w 

sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak, 
f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok, 
g) dyskusja, 
h) uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2013 rok, 
i) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2013 rok. 
5. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki na dofinansowanie realizacji zadania ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 rok. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium Uwarunkowań i Kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Czerwonak. 
9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Owińska – Składowisko” dla części terenów wsi Owińska obejmującej działki 
o nr 105, 106/2, 106/4, i 106/7. 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości będącej własnością Skarbu Państwa w użytkowaniu wieczystym Gminy 
Czerwonak. 

11. Uchwała w sprawie warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy 
sprzedaży nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa albo jednostki samorządu terytorialnego. 

12. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Potasze. 
13. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Trzaskowo. 
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14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechowo. 
15. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg w miejscowości Koziegłowy i Czerwonak do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
16. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na jednomandatowe 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów. 
17. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody 

głosowania. 
18. Uchwała w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości z tytułu realizacji nowych 

inwestycji na terenie Gminy Czerwonak w ramach pomocy de minimis. 
19. Uchwała w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Czerwonak”. 
20. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
21. Wolne głosy i wnioski. 
22. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 

Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 Przewodniczący w imieniu radnych złożył gratulacje radnemu Markowi Pietrzyńskiemu z 
okazji 20-lecia pełnienia funkcji radnego w Radzie Gminy Czerwonak. 
 Radny Marek Pietrzyński podziękował za gratulacje. Radny podziękował także Wójtowi 
Mariuszowi Poznańskiemu za zaproszenie do pracy w samorządzie 10 lat temu. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Zgłoszono następujące wnioski do zmiany porządku obrad: 
- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski zgłosił wniosek o wprowadzenie pkt: 
„Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak.”, 
- Zastępca Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Wojciech Skrzekut 
w imieniu komisji złożył wniosek o wprowadzenie pkt: „Stanowisko intencyjne Rady Gminy 
Czerwonak w sprawie wniosku mieszkańców m. Bolechowo.”. 
 Przewodniczący Rady zaproponował, aby pkt. dot. skargi wprowadzić w pkt. 8 natomiast 
pkt. dot. stanowiska intencyjnego Rady Gminy wprowadzić w pkt. 21 po uchwale w sprawie 
nadania wyróżnienia. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie: 
- wniosek zgłoszony przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Roberta Maciejewskiego. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 17 głosami 
przy 1 wstrzymującym się, 
- wniosek zgłoszony przez Zastępcę Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i 
Budownictwa Wojciecha Skrzekuta. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad został zmieniony. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów XLVI i XLVII sesji. 
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy oraz absolutorium dla Wójta Gminy Czerwonak za 2013 rok: 
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok, 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2013 rok, 
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c) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Czerwonak, 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Czerwonak za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami, 
e) stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone w uchwale Nr 4/2014 z 22 maja 2014 r. w 

sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak, 
f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok, 
g) dyskusja, 
h) uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy za 2013 rok, 
i) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2013 rok. 
5. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki na dofinansowanie realizacji zadania ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 rok. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium Uwarunkowań i Kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Czerwonak. 
10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Owińska – Składowisko” dla części terenów wsi Owińska obejmującej działki 
o nr 105, 106/2, 106/4, i 106/7. 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości będącej własnością Skarbu Państwa w użytkowaniu wieczystym Gminy 
Czerwonak. 

12. Uchwała w sprawie warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy 
sprzedaży nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa albo jednostki samorządu terytorialnego. 

13. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Potasze. 
14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Trzaskowo. 
15. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechowo. 
16. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg w miejscowości Koziegłowy i Czerwonak do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu. 
17. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na jednomandatowe 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów. 
18. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody 

głosowania. 
19. Uchwała w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości z tytułu realizacji nowych 

inwestycji na terenie Gminy Czerwonak w ramach pomocy de minimis. 
20. Uchwała w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Czerwonak”. 
21. Stanowisko intencyjne Rady Gminy Czerwonak w sprawie wniosku mieszkańców m. 

Bolechowo. 
22. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
23. Wolne głosy i wnioski. 
24. Zamknięcie sesji. 
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Ad.3. Przyjęcie protokołów XLVI i XLVII sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że w tytuł punktu został 
niewłaściwie zapisany. Punkt powinien brzmieć: „Informacja o przyjęciu protokołów XLVI i XLVII 
sesji.” 
 Nie zgłoszono uwag do protokołów. Przewodniczący Rady podpisał protokoły. 
 
Ad.4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy oraz absolutorium dla Wójta Gminy Czerwonak za 2013 rok: 
 
a) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2013 rok 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła i omówiła prezentację z wykonania budżetu 
gminy za 2013 r. Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Prezentacja zawiera wykresy 
dotyczące: wykonania dochodów w 2013 roku, które było na poziomie 98,96%, strukturę 
wykonania dochodów w roku 2013, główne źródła dochodów, wykonanie dochodów od osób 
fizycznych, prawnych i innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej, wykonanie 
dochodów w latach 2010-2013, dochody majątkowe w latach 2010-2013, wykonanie dochodów z 
tytułu sprzedaży nieruchomości w latach 2010-2013, wykonanie wydatków, które było na 
poziomie 90,85%, plan i wykonanie wydatków w latach 2010-2013, plan i wykonanie wydatków 
majątkowych w latach 2010-2013, udział wydatków bieżących i majątkowych w wydatkach 
ogółem zrealizowanych w latach 2010-2013, wydatki inwestycyjne w latach 2010-2013, udział 
subwencji i środków własnych w wydatkach na oświatę (dz.801) w latach 2010-2013, udział dotacji 
i środków własnych w wydatkach na pomoc społeczną i ochronę zdrowia (dz. 851,852,853 bez § 
6050), wydatki bieżące na kulturę i sport w latach 2010-2013, procentowy udział wydatków 
bieżących na kulturę i sport w wydatkach ogółem w latach 2010-2013, wykonanie wydatków na 
transport publiczny w latach 2010-2013, przychody i koszty działalności pływalni w latach 2006-
2013, zestawienie kosztów i przychodów – działalność sportowa w roku 2013, dochody i wydatki 
związane z funkcjonowaniem sportu w latach 2010-2013, dynamika wykonania dochodów i 
wydatków w latach 2010-2013, wydatki bieżące i dochody bieżące w latach 2010-2013, zadłużenie 
gminy w latach 2010-2013, zadłużenie gminy na dzień 31 grudnia 2013 wyniosło 15 459 580,00 zł, 
zadłużenie gminy w stosunku do dochodów, spłata zadłużenia wraz z odsetkami w latach 2010-
2013, obsługa długu w stosunku do dochodów, dochody bieżące i majątkowe w latach 2010-2013, 
wydatki bieżące i majątkowe w latach 2010-2013, wpłaty do Związku Międzygminnego „Puszcza 
Zielonka” oraz rezerwy na poręczenia kredytów dla ZM w latach 2010-2013. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że martwią rosnące wydatki bieżące, ale podkreślił, że 
cały czas są monitorowane. Wszystko, co zostało zaplanowane w inwestycjach, zostało wykonane. 
Budżet za ubiegły rok został dobrze zrealizowany, zgodnie z założeniami. 
 Skarbnik powiedziała, że bilans za ubiegły rok zakończył się nadwyżką operacyjną czyli 
różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi stanowi kwotę 9,5 mln zł. Ponadto 
Skarbnik poinformowała, że konkurs na emisję obligacji wygrał ING Bank Śląski. 
 Sprawozdanie z przebiegu wykonania budżetu Gminy Czerwonak za 2013 rok otrzymali 
wszyscy radni w terminie i stanowi ono załącznik nr 3 do protokołu. 
 
b) przedstawienie sprawozdania finansowego za 2013 rok 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, że sprawozdania finansowe są zbiorcze 
przygotowane na podstawie sprawozdań wszystkich gminnych jednostek budżetowych. 
Następnie Skarbnik omówiła sprawozdania finansowe, które otrzymali wszyscy radni w terminie i 
stanowią one załącznik nr 4 do protokołu. 
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c) przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Czerwonak 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, że mienie komunalne wzrosło w 
stosunku do roku 2102 o kwotę ponad 9 mln zł; wynika to z działań inwestycyjnych i 
majątkowych. Następnie Skarbnik omówiła przedłożoną informację. 
 Informacja o stanie mienia komunalnego została dołączona do sprawozdania z 
wykonania budżetu. 
 
d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy Czerwonak za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych odczytała uchwałę Nr SO.-0954/19/16/2014 z 
dn. 10 kwietnia br. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 
opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Czerwonak za 2013 r. wraz z informacją o 
stanie mienia i objaśnieniami. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 
wyraził opinię pozytywną o przedłożonym przez Wójta Gminy Czerwonak sprawozdaniu z 
wykonania budżetu Gminy za 2013 oraz informacji o stanie mienia z uwagą w pkt II.5 zawartą w 
w/w opinii. 
 Opinię RIO otrzymali wszyscy radni w terminie, stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu. 
 
e) stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone w uchwale Nr 4/2014 z 22 maja 2014 r. w sprawie 
wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski odczytał uchwałę Nr 4/2014 z 22 
maja 2014 r. Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak w sprawie wniosku o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak wraz z opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu 
za 2013 r. Komisja po rozpatrzeniu sprawozdań finansowych, sprawozdań z wykonania budżetu 
wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tych sprawozdaniach oraz informacją o stanie 
mienia komunalnego wyraziła opinię pozytywną o wykonaniu budżetu w okresie od 1 stycznia 
2013 r. do 31 grudnia 2013 r. i występuje do Rady Gminy Czerwonak z wnioskiem o udzielenie 
Wójtowi Gminy absolutorium z uwagami zawartymi w uzasadnieniu. 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej otrzymali wszyscy radni w terminie, stanowi ono załącznik 
nr 6 do protokołu. 
 
f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk odczytał Uchwałę Nr SO.-0955/48/16/2014 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 6 czerwca 2014 r. w sprawie 
wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czerwonak o udzielenie Wójtowi 
Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 r. Skład Orzekający wyraził opinię, że 
wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 r. 
został uzasadniony. 

Opinię RIO otrzymali wszyscy radni w terminie, stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. 
 
g) dyskusja 

Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych poinformowała, że komisja jest za udzieleniem absolutorium Wójtowi 
Gminy Czerwonak w zakresie kompetencji komisji. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że 
komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu za 2013 r. i wnioskuje o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu za 2013 r. i wnosi o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja nie 
miała pytań i uwag do przedłożonego sprawozdania. Za udzieleniem absolutorium głosowało 2 
członków komisji przy 2 przeciw i 1 wstrzymującym się. 

Radna Wiesława Fedder zapytała z czego wynikała „strata” (2 654 000 zł) związana z 
działalnością sportową i działalnością pływalni. 

W dyskusji dot. „straty” poniesionej przez CRKF „Akwen” głos zabrali: Dyrektor CRKF 
„Akwen” Piotr Lewicki, radna Wiesława Fedder, Skarbnik Radosława Wiśniewska (zaproponowała, 
aby temat został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów). 

Radny Marek Pietrzyński poinformował o uwagach dot.: tworzenia, uchwalania i 
realizowania budżetu, gospodarki przestrzennej i procesu inwestycyjnego, prowadzonego w 
Gminie Czerwonak, który nie zapewnia rozwoju gminy na poziomie adekwatnym do rosnących 
zbiorowych potrzeb mieszkańców. Poinformował, że nie będzie głosował przeciwko udzieleniu 
absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak. 

Wójt Mariusz Poznański odniósł się do wypowiedzi radnego Marka Pietrzyńskiego. 
Radny Jacek Sommerfeld poinformował, że będzie głosował za udzieleniem absolutorium 

Wójtowi Gminy Czerwonak. Poruszył kwestię boiska piłkarskiego w Koziegłowach i zapytał kiedy 
mieszkańcy Koziegłów mogą liczyć na jego wybudowanie. 

Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP 
Piotr Picyk poinformował, że Klub Radnych PO RP będzie głosował przeciwko udzieleniu 
absolutorium Wójtowi Gminy Czerwonak. Następnie przedstawił i uargumentował stanowisko 
klubu, które stanowi załącznik nr 8 do protokołu: 
- nieprawidłowy, wręcz fatalny, sposób powołania nowej spółki wodociągowej; 
- niewykonanie wydatków na zakupy inwestycyjne, wbrew zapewnieniom Wójta na sesji 
budżetowej w grudniu; 
- bardzo zła jakość w prowadzeniu przetargu na halę w Koziegłowach; 
- skandaliczna sprawa z rekrutacją prowadzoną przez Wójta do niepublicznego przedszkola. 

Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i 
Zdrowia Renata Walerych: 
- zapytała czy do sprawozdania rocznego została wprowadzona kolumna, w której znajduje się 
pierwotna kwota z uchwały budżetowej. Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, że 
zgodnie z sugestią kolumna została wprowadzona; 
- zwróciła uwagę, że sesja absolutoryjna powinna być sesją odrębną, poświęconą wyłącznie 
absolutorium. 

Wójt Mariusz Poznański odniósł się do wypowiedzi: radnego Jacka Sommerfelda (nie 
można uzależniać udzielenia absolutorium od niezrealizowania inwestycji, która nie została 
wprowadzona do budżetu); Wiceprzewodniczącego Rady, Przewodniczącego Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej RP Piotra Picyka (zwrócił uwagę, że absolutorium jest oceną realizacji 
budżetu, a nie oceną zachowania Wójta oraz poprosił, aby nie mieszać spraw toczących się w 
2014 r.). 

Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP 
Piotr Picyk odniósł się do wypowiedzi Wójta. 
 
h) uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2013 rok 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 18 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 13 głosami przy 4 przeciw i 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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i) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 
rok 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 18 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 13 głosami przy 4 przeciw i 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Wójt podziękował radnym, urzędnikom, dzięki którym udało się osiągnąć ten sukces oraz 
wszystkim, którzy pracują na rzecz Gminy Czerwonak. Wójt odniósł się również do kwestii 
powołania Gminnego Przedsiębiorstwa Wodociągowego (w przypadku niepowołania spółki 
mieszkańcy gminy zostaliby odcięci od wody). 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki na dofinansowanie realizacji zadania ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, że 
komisja również pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2014 
rok. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, że zgłosił dwie autopoprawki. Pierwsza dotyczy 
wprowadzenia do budżetu środków z przeznaczeniem na zapewnienie miejsc w przedszkolu 
publicznym w Czerwonaku dla 100 dzieci, przedszkole będzie prowadziła osoba fizyczna. 
Proponując autopoprawkę Wójt był przekonany, że umożliwienie uruchomienia przedszkola dla 
100 dzieci będzie wyjściem naprzeciw oczekiwaniom rodziców dzieci z całej gminy. Wójt 
przedstawił statystykę dotyczącą liczby nieprzyjętych dzieci do przedszkoli oraz kwoty jakie 
dopłaca do jednego dziecka. Następnie Wójt poinformował, że po szczegółowym 
przeanalizowaniu sprawy wycofuje tę autopoprawkę i powiedział, że do końca bieżącego roku nie 
nastąpią w tym zakresie żadne zmiany. Zwrócił uwagę, że należy zastanowić się (prosił o pomoc 
Komisję Oświaty, Kultury i Sportu) w których miejscowościach przedszkola są najbardziej 
potrzebne, aby w miesiącu październiku ogłosić konkurs na przyszły rok w celu zabezpieczenia 
miejsc w przedszkolach dla 100 dzieci. Ponadto wspominał o rozbudowie gminnych przedszkoli. 
 Wójt pozostawił pkt 2 autopoprawki dot. wprowadzenie środków po stronie dochodów, 
środki pochodzą z wpływów za służebność przesyłu i gruntową. 
 W dyskusji głos zabrali: radna Wiesława Fedder, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i 
Sportu Ewa Banaszak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały, 
przypomniała, że Wójt wycofał pkt 1 autopoprawki natomiast pkt 2 dot. wprowadzenia środków 
po stronie dochodów zostaje wprowadzony do budżetu. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Radna Wiesława Fedder zwróciła uwagę, że nie widzi konieczności rozbudowy gminnego 
przedszkola w Owińskach skoro działające niepubliczne przedszkole w Owińskach zadeklarowało, 
że może przyjąć na warunkach publicznych do 100 dzieci. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, że pytanie jest zasadne, ale sprawę 
należy rozstrzygnąć w terminie późniejszym zgodnie z sugestią Wójta. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z autopoprawką 
nr 2. W głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Uzasadnienia projektu w/w uchwały dokonał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert 
Maciejewski, który poinformował, że komisja wnioskuje do Rady Gminy o uznanie skargi za 
zasadną. 
 Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Dudek-Szymańska 
wyjaśniła, że Wójt pismem z dnia 24 lipca 2013 r. poinformował skarżących, że nie jest w stanie 
podawać konkretnych terminów, gdyż nie są one normowane żadnymi przepisami. Ponadto 
skarżący sami wskazują, że wielokrotnie byli informowani telefonicznie. Kierownik podkreśliła, że 
nie ma konkretnego przepisu, z którego wynikałoby, że należy przystąpić do planu. Skarga nie 
może być, zdaniem kierownika, uznana za zasadną, gdyż skarżący otrzymali odpowiedź. 
Kierownik podkreśliła, że Wójt nie miał obowiązku przystąpienia do planu. Ponadto w sytuacji 
uchwalania planu nie ma zastosowania kodeks postępowania administracyjnego. 
 W dyskusji głos zabrali: Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, Zastępca Wójta Tomasz 
Stellmaszyk, radny Marek Pietrzyński, Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami 
Jolanta Dudek-Szymańska, Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 
Janusz Andrzejewski, Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 9 głosami, przy 8 przeciw i 2 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Studium Uwarunkowań i Kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Czerwonak. 
 Uzasadnienia projektu w/w uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że na ostatnim posiedzeniu komisja szczegółowo omówiła temat studium. 
Komisja uznała, że uchwała jest zasadna i należy jak najszybciej przystąpić do sporządzenia 
studium. 
 W dyskusji głos zabrali: radny Marek Pietrzyński, Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Owińska – Składowisko” dla części terenów wsi Owińska obejmującej działki o nr 
105, 106/2, 106/4, i 106/7. 
 Uzasadnienia projektu w/w uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
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 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. Przewodniczący zwrócił się 
z prośbą o aktualizację zarządzenia Wójta w sprawie harmonogramu sporządzania miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego. 
 W dyskusji głos zabrali: radny Wojciech Skrzekut, Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości będącej własnością Skarbu Państwa w użytkowaniu wieczystym Gminy 
Czerwonak. 
 Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Dudek-Szymańska 
dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, ze komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 
szczegółowo przeanalizowała sprawę i nie jest przeciwna przyjęciu projektu w/w uchwały. 
Komisja zastanawia się dlaczego akurat w tym momencie projekt w/w uchwały został wywołany. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały (pod względem rachunkowym). Powiedziała, że 
wstrzyma się od głosu. 

W dyskusji głos zabrali: Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, radny Andrzej Moczulski, 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak, Kierownik WUG 
Jolanta Dudek-Szymańska. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 15 głosami 
przy 2 przeciw i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad.12. Uchwała w sprawie warunków udzielania bonifikat i wysokości stawek procentowych przy 
sprzedaży nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa albo jednostki samorządu terytorialnego. 
 Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Dudek-Szymańska 
dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

W dyskusji głos zabrali: radny Andrzej Moczulski, Kierownik WUG Jolanta Dudek-
Szymańska, radny Marek Pietrzyński. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 12 głosami 
przy 3 przeciw i 4 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Potasze. 
Ad.14. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Trzaskowo. 
Ad.15. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Bolechowo. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak dokonał uzasadnienia projektów w/w uchwał. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekty w/w uchwał. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 

poinformował, że komisja również pozytywnie zaopiniowała projekty w/w uchwał. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Potasze. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych z 
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15 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Trzaskowo. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych 
z 16 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Bolechowo. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych 
z 16 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu. 
 
Ad.16. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg w miejscowości Koziegłowy i Czerwonak do kategorii 
dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 16 radnych z 16 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad.17. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na jednomandatowe 
okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów. 

Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Sekretarz, odnosząc się do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy 

Czerwonak na jednomandatowe okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz do 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody 
głosowania, poinformowała, że w dniu 20 czerwca br. wpłynęła odpowiedź Komisarza 
Wyborczego, który potwierdził, że oba projekty uchwał zostały przedłożone oraz poinformował, 
że zmiana granic jednostek pomocniczych jest podstawą dopuszczającą do dokonania zmian 
granic okręgów wyborczych. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Ad.18. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Czerwonak na stałe obwody 
głosowania. 

Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Ad.19. Uchwała w sprawie zwolnienia w podatku od nieruchomości z tytułu realizacji nowych 
inwestycji na terenie Gminy Czerwonak w ramach pomocy de minimis. 

Wójt Mariusz Poznański dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami 
przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad.20. Uchwała w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Czerwonak”. 

Wójt Mariusz Poznański dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
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Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 18 radnych z 18 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Ad.21. Stanowisko intencyjne Rady Gminy Czerwonak w sprawie wniosku mieszkańców 
Bolechowa. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
dokonał uzasadnienia projektu w/w stanowiska. 

Wójt Mariusz Poznański poinformował, że zgadza się na przedłużenie umowy dzierżawy. 
Powiedział, że nie może zgodzić się na przekazanie lub na sprzedaż gruntu ze względu na 
właściwe gospodarowanie mieniem gminnym. 

W dyskusji głos zabrali: radna Wiesława Fedder, radny Andrzej Moczulski. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w stanowiska. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych z 15 obecnych na sali. Stanowisko zostało przyjęte 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad.22. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radny Marek Pietrzyński zapytał czy dane w zakresie działalności socjalnej, zawarte w 
Informacji na temat pracy Urzędu Gminy Czerwonak w 2013 roku w części dot. Wydziału 
Organizacyjno-Administracyjnego, zostały zweryfikowane przed podpisaniem Informacji przez 
Wójta. Zdaniem radnego przedstawione dane należy jeszcze raz sprawdzić. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, że podane dane w Informacji są danymi 
wiarygodnymi. 
 Radny Janusz Andrzejewski zgłosił interwencję mieszkańców dot. awarii sieci 
wodociągowej, którzy zostali poinformowani przez pracowników Gminnego Przedsiębiorstwa 
Wodociągowego o dwóch wariantach usunięcia awarii (w ramach działalności spółki lub poza 
działalnością spółki w godzinach pracy tzw. fucha). Ponadto radny zapytał: 
- czy kwestie w zakresie przejmowania majątku Prezes GPW już reguluje, 
- jaki jest dobór kadry i jakie mechanizmy Wójt z Prezesem GPW wdrożą, aby w przyszłości 
uniknąć tego typu działań. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, że sprawa zostanie wyjaśniona. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że na zgłoszenia należy uważać z uwagi na różny stan 
prawny. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, odnośnie kwestii majątku, wyjaśnił, że środki były 
przeznaczone na: dawny majątek firmy Meliopoz, którego właścicielem jest aktualnie firma 
Feroco, a także na wykupienie sieci w Klinach, Mielnie i Dębogórze. Obecnie toczą się rozmowy. 

Informacja stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Ad.23. Wolne głosy i wnioski. 
 Radny Leszek Lesiczka poinformował o wylewaniu wody przez firmę Bros na teren 
jednego z mieszkańców wsi Kicin. 
 Radny Andrzej Moczulski poinformował, że na teren placu zabaw w Promnicach 
przychodzą dziki, zwrócił uwagę na problem motocrossowców oraz odniósł się do kwestii 
skrzyżowania w Promnicach. 
 Wójt Mariusz Poznański: 
- odniósł się do wypowiedzi radnego Leszka Lesiczki – poinformował, że właściciel powinien 
zgłosić wniosek o oszacowanie szkody rolniczej i na bazie tej szkody Urząd Gminy może 
rozpocząć działania wyjaśniające, 
- odniósł się do wypowiedzi radnego Andrzeja Moczulskiego. 
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 Radny Marek Pietrzyński: 
- podziękował za otrzymany upominek z okazji 20-lecia pracy w samorządzie Gminy Czerwonak, 
- odczytał informację uzyskaną od Pana Piotra Krępulca dot. utrzymywania się od kilku dni 
dużego stężenia odorów w powietrzu nad Koziegłowami, 
- zwrócił uwagę na niesprzątanie skoszonej trawy na terenie przygotowywanym na Dni Gminy 
Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, że: 
- będzie rozmawiał w sprawie COŚ z Panem Andrzejem Stępką, 
- w dniu jutrzejszym teren przygotowywany na Dni Gminy Czerwonak będzie posprzątany. 
 Sołtys Marek Smykowski: 
- poinformował, że mieszkańcy pozytywnie oceniają działalność Gminnego Przedsiębiorstwa 
Wodociągowego, 
- zaprosił na festyn sołecki, który odbędzie się w dniu 29 czerwca br. o godz. 1400 w Bolechowie. 
 Wójt Mariusz Poznański zaprosił na Dni Gminy Czerwonak, podczas których zostaną 
wręczone nagrody m.in. Zasłużonego dla Gminy Czerwonak oraz na uroczyste zasadzenie dębu 
wolności ofiarowanego przez Prezydenta RP Bronisława Komorowskiego dla uczczenia 25-lecia 
wolności Polski. 
 
Ad.24. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XLVIII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Monika Grzebielucha-Andrusieczko 


